

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, January 25, 2019 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Barysevich  
G. Bernardi  
C. Campbell  
E. Coburn  
S. Couture  
S. Coysch  
A.-A. Cry  
A. Dawson  
I. Djordjevic  
E. Guterman  
L. Hébert (Chair)  
M. Jurdjevic  
A. Karoui

A. Klimkiewicz  
G. Levine  
E. Light  
W. Maas  
I. Martin  
N.-G. Martineau  
J. McDonough-Dolmaya  
J M Montsion  
B. Morgan  
B. Price  
J. Rivest  
I. Roberge  
P. Theophanidis

A. Zamora  
A. Bargain  
E. Basile  
S. Dreher  
M. Palamarek  
L. Bartlett  
M.-P. Sabourin  
E. Abang  
K. Charette  
T. Donnelly  
S. Gang  
D. Hoffmann  
C. Lorenz  
M. Wong

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 25 janvier 2019 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

### **1. Chair's Remarks**

The meeting began at 1:35 p.m.

In the opening, the [statement of Acknowledgement of Traditional Land](#) was read.

The Chair briefed Council on the reports given to Senate by President Lenton and the Provost & VP Academic Philips pertaining to the recent provincial announcements and the climate of uncertainty and the upcoming challenges resulting from tuition reduction and OSAP changes. She noted that Glendon as a community will be called to engage constructively and creatively with initiatives aimed at ensuring that the University flourish, particularly at Glendon. Some options have already been discussed at the Chairs' Caucus for possible changes in programs and course offerings. She also urged members to start thinking of ways to help in the process, for example by serving on the Standing Committees of Council.

### **1. Remarques de la présidente**

La séance commence à 13 h 35.

En guise d'introduction, la [déclaration de reconnaissance des territoires traditionnels](#) est lue.

La présidente donne un résumé des rapports présentés au Sénat par la présidente Lenton et de la prévôt Philips concernant les récentes annonces provinciales, le climat d'incertitude et les défis à venir résultant de la réduction des frais de scolarité et des modifications du RAFEO. Elle souligne que Glendon en tant que communauté sera appelée à s'engager de manière constructive dans des initiatives visant à garantir l'essor de l'Université, en particulier à Glendon. Certaines options ont déjà été discutées lors de la réunion du Caucus des directeurs pour la possibilité de modifier les programmes et les cours. Elle demande aussi aux membres de commencer à réfléchir aux moyens de contribuer au processus en siégeant aux comités permanents du Conseil par exemple.

Following consultation with the parties concerned, it was also moved and **approved** to postpone the discussion pertaining to the LIN courses to the March 1, 2019 meeting of Council.

Suite à des consultations avec les parties concernées, il est proposé et **approuvé** de reporter la discussion concernant les cours de LIN à la séance du 1<sup>e</sup> mars 2019.

## **2. Minutes of the previous meetings**

- **December 14, 2018**

The minutes were **approved**.

## **2. Procès-verbal de la séance précédente**

- **14 décembre 2018**

Le procès-verbal est **approuvé**.

## **3. Matters arising from the minutes**

There were none.

## **3. Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

## **4. Inquiries and Communications**

P. Theophanidis made a presentation on the [Glendon Digital Media Lab](#). He invited the Glendon community to make use of the lab located in room B217 York Hall and to give him their feedback.

## **4. Communications et questions diverses**

P. Theophanidis donne une présentation sur le laboratoire de médias numériques de Glendon. Il invite la communauté de Glendon à se servir du laboratoire qui est situé dans la salle B217 du pavillon York Hall et de lui envoyer des commentaires.

## **5. Co-Interim Principals' and Associate Principal's Remarks**

I. Roberge mentioned the following and addressed questions related to:

- Glendon's budget shortfall due to the provincial government's 10% reduction of tuition fees estimated at approximately \$900,000. Glendon's overall deficit for this fiscal year is estimated at 2.9 M; the deficit for 2019-2020 is expected to be higher. He urged members to think about creative initiatives to help.
- Glendon's student applications have dropped by 9.3 %.
- Université de l'Ontario français (UOF): ongoing consultations for future collaboration with all concerned

He also mentioned the following:

- Academic planning for September 2020: will be meeting with the Chairs
- Academic Innovation Fund deadline: February 13, 2019

## **5. Remarques des coprincipaux par intérim et de la vice-principale adjointe**

I. Roberge mentionne les points suivants et réponds aux questions concernant :

- La perte financière pour Glendon en raison de la réduction de 10% des frais de scolarité imposée par le gouvernement provincial est estimée à 900,000 \$. Le déficit pour l'année fiscale en cours est estimé à 2.9 M ; le déficit pour 2019-2020 risque d'être plus élevé. Il demande aux membres de réfléchir à des initiatives créatives pour aider.
- Les demandes d'inscription à Glendon ont chuté de 9.3 %.
- L'Université de l'Ontario français (UOF) : des consultations sont en cours pour une collaboration avec tous les parties concernées.

Il mentionne aussi les éléments suivants :

- Planification académique pour septembre 2020 : rencontrera les directeurs
- Date limite pour le « Academic Innovation fund » 13 février 2019

- The John Holmes Memorial Lecture: February 7, 2019

## **6. Reports from Standing Committees**

### **(a) CASTL**

The following were presented and approved:

- Changes to the [Certificate in the Discipline of Teaching English as an International Language](#)
- [Environmental and Health Studies Closure](#)

The statement pertaining to the closure of the ENHS was also presented.

### **(b) Policy, Planning and Nominating Committee**

The following motion was presented and it was approved:

- [Motion – Rules of Council](#)

E. Light then gave the [PPNC report](#) for the meeting held in January 2019. Once again, he also reminded members of the vacant seat on CASTL and asked for a volunteer.

## **7. Other Business**

- E. Gold made a presentation on the [Canadian Language Museum](#).
- Y. Dagonas spoke about his role as the new bilingual Advisor and Deputy Spokesperson within York's Department of Media Relations and invited members to contact him for issues related to media.

## **8. Adjournment**

The meeting was adjourned at 3:45 p.m.

- Conférence « John Holmes » : 7 février 2019

## **6. Rapports des comités permanents**

### **(a) CNAP**

Les soumissions suivantes sont présentées et approuvées.

- Changements au « [Certificate in the Discipline of Teaching English as an International Language](#) »
- Fermeture du « [Environmental and Health Studies](#) »

Le document concernant la fermeture du « ENHS » est présenté.

### **(b) Comité de direction, planification et mises en candidature**

La motion suivante est présentée et elle est approuvée :

- [Motion – Règlements du Conseil](#)

E. Light donne ensuite le rapport du CDPMC pour la réunion tenue de janvier 2019. Encore une fois, il demande une ou un volontaire pour combler le poste vacant au sein du CNAP.

## **7. Autres questions**

- E. Gold donne une présentation sur le Musée canadien des langues.
- Y. Dagonas parle de son rôle comme nouveau conseiller bilingue et porte-parole adjoint au sein du département des relations avec les médias de York et il les invite à le contacter pour toutes questions concernant les médias.

## **8. Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 45.